

FOCUS GROUP UK – THE FUTURE OF AIRPORTS

(english version)

Last year, the UK chapter of ENAC alumni discussed how the findings of *The Future of Airports: A Vision of 2040 and 2070* research project of the Airport Think Tank apply—or not—to their country. The panel was made of alumni and non-alumni UK aviation professionals who organised virtual round tables to deal with different topics concerning the future of UK airports.

This focus group was coordinated by Martin Lavrilloux, chair of ENAC alumni UK, and Alexandra Ott, then-vice chair. The working sessions explored the following aspects:

- The United Kingdom in 2040-2070
- Business models and new sources of funding
- Smart Airports at the Era of Information Technologies
- Airside and Airspace Compatibility
- Passenger Terminals and Customer Experience

(version française)

L'année dernière, le chapitre d'ENAC alumni au Royaume-Uni a discuté de comment les résultats du projet de *L'aéroport du futur : une vision de 2040 et 2070* s'appliquent ou non à leur pays. Le panel, composé d'alumni et de non alumni travaillant dans l'aviation au Royaume-Uni, se sont retrouvés autour de tables rondes virtuelles ou différents sujets concernant le futur des aéroports britanniques ont été évoqués.

Le focus group était coordonné par Martin Lavrilloux, le chair d'ENAC alumni UK, et Alexandra Ott, vice-chair au moment de ces travaux. Les sessions de travail ont exploré les aspects suivants :

- Le Royaume-Uni en 2040-2070
- Business models et nouvelles sources de financement
- Aéroports intelligents à l'ère des technologies de l'information
- Compatibilité aéroportuaire et espaces aériens
- Aérogares et expérience client